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§ 143 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2018-05-07 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Samverkansöverenskommelse polis - 
kommun 

Inkommen/Mats Bohman 

  
Brev till kommunstyrelsen från 
Finnbodabergets boendeförening 

Marie Ekberg, exploateringsenheten 

  
Månadsbokslut för arbets- och 
företagsnämnden februari 2018: 

• Protokollsutdrag AFN 
• Tjänsteskrivelse  
• Rapport 

 

Frida Plym Forshell, tf. 
arbetsmarknadsdirektör 

Månadsbokslut för arbets- och 
företagsnämnden mars 2018: 

• Protokollsutdrag AFN  
• Tjänsteskrivelse 
• Rapport  

Frida Plym Forshell, tf. 
arbetsmarknadsdirektör  

Brev till kommunstyrelsen angående 
dagvattenrening i Kyrkviken/Järlasjön 

Petra Carlenarsson, exploateringsenheten 

  

Inbjudningar 
 

Landsbygdskonferens 13 juni SKL 
Webbseminarium 22 maj, 
Barnkonventionen som lag 

Barnombudsmannen 
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Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2018-04-10, 2018-05-02, 
KSAU 2018-04-17 och KSVU 2018-04-7 

 

Dom Nacka tingsrätt angående fullgörelse 
av tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 
1:57 – Boo Seniorhem Kooperativ 
Hyresrättsförening 
KFKS 2016/211 

Emelie Sunnliden Ceder, kommunjurist 

Yttrande angående revisionsrapport 8 – 
Likvärdighetsgarantin, + protokollsutdrag 

UBN 

  
 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2018-05-07 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Gallringsbeslut gällande 
originalhandlingar inskannade i 
Platina. KFKS 2018/296 

Mats Bohman, administrativ 
direktör 

2018-04-04 

Överklagande om 
arbetsmiljöverkets beslut om 
föreläggande angående 
Sigfridsborgsskolan 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande. 

2018-04-12 

Tf ekonomidirektör under 
sommarsemester 2018 

Eva Olin, ekonomidirektör 2018-04-09 

   
 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2017/19, 2017/428 

Exploateringsredovisning tertial 3 2017  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen i tjänsteskrivelsen till 
protokollet.  

Ärendet 
Exploateringsverksamheten har ett samlat ansvar för att projektleda exploatering av mark 
för bostäder och verksamheter och nödvändig infrastruktur inom kommunen.  
 
Den totala projektbudgeten för hela exploateringsportföljen, inklusive markförsäljning, 
uppgår till drygt 1,1 miljarder kronor, vilket är ett negativt netto. Totalt sett förväntas 
exploateringsportföljen generera ett överskott fram till 2030.  
 
Under år 2017 har exploateringsenheterna Nacka och Nacka stad haft inkomster på 97 
miljoner kronor och utgifter på 387 miljoner kronor kopplat till pågående 
stadsbyggnadsprojekt. Detta ger ett underskott för året på 290 miljoner kronor. Detta 
kommer att kompenseras framöver med markintäkter. 
 
I tertialbokslut 3 2017 föreslås inga nya investeringsmedel beviljas för arbete med pågående 
stadsbyggnadsprojekt, detta kommer ske i samband med tertialbokslut 1 2018. I detta 
ärende lämnas en övergripande information om ekonomisk utveckling under år 2017. I 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen redogörs för väsentliga händelser år 2017. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2017 § 69 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 mars 2018 
Bilaga 1 Väsentliga händelser inom stadsutvecklingen under år 2017 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2017 § 69 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige noterar informationen i tjänsteskrivelsen 
till protokollet.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2016/704 

Revidering av Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar 
framtid i Nacka” 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta reviderad översiktsplan med 
justeringar i enlighet med beslut i stadsutvecklingsutskottet den 10 april 2018. 
 

Ärende 
Revideringen av översiktsplanen utgår från kommunfullmäktiges beslut i juni 2016 om 
översiktsplanens aktualitet. Avsnitten om vision, mål och strategier har behållit rubriker 
och huvudsakligt innehåll, men uppdaterats vid behov. Kvantitativa och mätbara mål har 
införts för bostäder och arbetsplatser. 
 
De viktigaste förändringarna i mark- och vattenanvändningen är den ändrade 
användningen för Bergs gård (f.d. Bergs oljehamn), delar av Dalkarlsängen i Boo och ett 
mindre verksamhetsområde vid Tyresövägen. En del av Gröna dalen är utredningsområde. 
Förslaget innebär även justerade gränser och ändrade riktlinjer utifrån beslutade 
planprogram och naturreservat.  
 
Översiktsplanen ställdes ut under oktober till december 2017. Sammanlagt inkom 37 
yttranden. Ett utlåtande har upprättats som redovisar inkomna yttranden och de ändringar 
som gjort till översiktsplanens antagandeversion. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse, enheten för strategisk stadsutveckling den 22 mars 2018, rev 26 april 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 54 
Utlåtande, mars 2018 
Översiktsplan för Nacka kommun, antagandeversion mars 2018 
Översiktsplanens underlag, antagandeversion mars 2018 
Miljö och- hälsokonsekvensbeskrivning, antagandeversion mars 2018 
Översiktsplanens karta, antagandeversion mars 2018 
Länsstyrelsens granskningsyttrande 
Samrådsredogörelse, augusti 2017 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 54 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att den reviderade översiktsplanen 
justeras till kommunstyrelsens sammanträde 7 maj 2018 enligt följande: 
 

Att meningen på sidan 23 i femte stycket ändras enligt följande: 
”...uppnås och så att de nationella och lokala målen uppfylls.” 

 
Att dessa två meningar lägg tills på sidan 37 under rubriken Nacka kan bidra 
till utbildning med hög kvalitet: 
”...universitet ska etableras inom kommunen. Våren 2018 har ett pilotprojekt 
under namnet Vercity startat i tillfälliga lokaler i Nacka Forum. Vercity är en 
samverkan mellan kommunen, utbildningsaktörer och näringslivet som syftar till att 
varaktigt etablera högre utbildning i Nacka. Den planerade…” 

 
Samt att sista meningen i på sidan 37 under rubriken Nacka kan bidra till 
utbildning med hög kvalitet revideras enligt följande: 
”...för etablering av högre utbildning i nära samverkan med näringslivet som kan 
bidra med utveckling och förnyelse av högskoleutbildningen i 
Stockholmsregionen.” 

 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog därutöver kommunstyrelsen fatta 
följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta reviderad översiktsplan med 
justeringarna. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Rolf 
Wasteson (V) på ändringar i den reviderade översiktsplanen enligt bilaga 1 till protokollet. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), på ändringar den 
reviderade översiktsplanen enligt bilaga 2 till protokollet. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Sten (L) 
och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Khashayar Farmanbars yrkande. 
Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons tilläggsyrkande. 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande att bifalla 
stadsledningsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Nacka är idag en mycket segregerad kommun, i topplistan i landet. För att Nacka i en 
framtid inte ska krackelera av motsättningar, och för att jämlikhet är vad Vänsterpartiet står 
för, så anser vi att kommunen måste ändra inriktning. De förslag som vi ställer på 
förändringar i översiktsplanen har just jämlikhet i sikte – social hållbarhet, men också 
ekologisk hållbarhet. Det handlar o att bygga fler och billiga hyresbostäder, att inte satsa på 
biltrafiken utan på kollektivresandet – vi vill inte att Österleden byggs, samt att skydda 
klimat och bilogisk mångfald, t ex inte förstöra Ryssbergen genom att bygga där.” 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet. 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”För hög utbyggnadstakt i förhållande till trafik, natur, miljö och karaktär för större delen 
av Nacka. Viktigt med värnande av de gröna kilarna som nu hotas i väster och öster. 
Sambanden mellan sjöar och grönområden behöver stärkas i områden som Flaten och Älta 
samt Nackareservatet genom ett ökat samarbete med Stockholm. Förslag om en 
blåstrukturplan behöver förverkligas för att klara målen gör god ekologisk status. Intrången 
i Ryssbergen borde inte förekomma. Med en ökad mängd befolkning behövs den orörda 
naturmark som nu finns tillgänglig. Inte en minskning som inkräktar på de gröna kilarna. 
Gröna dalen ska fortsätta att vara den goda naturresurs som den är idag. Tillkommande 
åtgärder kan endast göra den mer tillgänglig och med smärre övriga insatser. För att klara 
att fler personer åker kollektivt i framtiden och under bebyggelseperioden behövs fler 
infartsparkeringar, inte färre. Det behövs också en kraftig utbyggnad av busslinjer och 
förbättrad turtäthet. Trolldalen ska inte bebyggas på det sätt som planen nu förutsätter. 
Den är en oas för människor och miljö som ska bevaras. Bebyggelse ska huvudsakligen ske 
på ianspråktagen mark. Mindre skogsområden som t ex Lillängsskogen ska inte bebyggas 
utan det utgör ett mycket viktig naturområden för invånare i alla åldrar. En ny simhall 
borde lokaliseras till Fisksätra och inte till den gamla platsen för Näckenbadet. Skuruparken 
ska vara naturreservat och ha den statusen och inte ha en utveckling med fler stugor eller 
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en utbyggnad av dessa. Närbelägna naturområden som vid t ex Danvikshem och 
Finnberget ska bevaras. De många karaktärsbyggnaderna i områden som i Birka borde inte 
exploateras på det sätt som nu planeras. De utgör viktiga delar av Nackas karaktär och 
historia. Förnyelseområden ska bara förnyas på ett varsamt sätt och då på bekostnad av 
skattekollektivet.” 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2018/343 

Ändring av ersättningsformer i kundval för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Ersättning utgår, för en omställningstid om högst fyra dagar, med det checkbelopp 
som gäller för i vart enskilt fall beviljad insats, vid 

a. oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus 
b. planerad hemgång från sjukhus som ställs in 
c. dödsfall. 

 
2. Ersättning utgår, motsvarande det gällande checkbeloppet, för en timme beviljad 

insats för genomförandesamtal med ny kund. 
 

3. Ersättning motsvarande det gällande checkbeloppet, utgår för utförd tid vid 
deltagande för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP).  
 

De nya ersättningsvillkoren ska gälla från och med den 1 juni 2018. 
 

Ärende 
Äldrenämnden har gjort en översyn av ersättningen till anordnare inom kundvalet för 
hemtjänst, ledsagning och avlösning. Översynen avsåg 1) checkbelopp för bom- och 
omställningstid och 2) övriga förslag på insatser där checkbelopp kan utgå. Översynen har 
lett till tre förslag om ytterligare ersättning. Det första är att ersättning ska kunna utgå 
under högst fyra dagar om en person oplanerat läggs in på sjukhus, en planerad hemgång 
från sjukhus ställs och vid dödsfall. Det andra är att ersättning ska utgå för en timme när 
anordnaren har genomförandesamtal med en ny kund. Det tredje förslaget är att 
anordnaren ska få ersättning för den faktiska tid som den har medverkat för att ta frm en 
samordnad individuell plan (SIP). Förslagen berör även socialnämndens ansvar inom detta 
kundval och nämnden har tillstyrkt förslagen.  
Äldrenämnden kopplar förslagen till kommunens övergripande mål om ”bästa utveckling 
för alla” och ”stark och balanserad tillväxt”. 
 
Kommunstyrelsen tillstyrker de föreslagna justeringarna av ersättningsvillkoren. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 81 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Äldrenämnden den 28 mars 2018, § 17 
Socialnämnden den 27 mars 2018, § 16 
Socialnämndens yttrande till äldrenämnden den 27 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 81 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Ersättning utgår, för en omställningstid om högst fyra dagar, med det checkbelopp 
som gäller för i vart enskilt fall beviljad insats, vid 

a. oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus 
b. planerad hemgång från sjukhus som ställs in 
c. dödsfall. 

 
2. Ersättning utgår, motsvarande det gällande checkbeloppet, för en timme beviljad 

insats för genomförandesamtal med ny kund. 
 

3. Ersättning motsvarande det gällande checkbeloppet, utgår för utförd tid vid 
deltagande för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP).  
 

De nya ersättningsvillkoren ska gälla från och med den 1 juni 2018. 

Beslut i äldrenämnden den 28 mars 2018, § 17 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för omställningstid för beviljad 
tid under högst 4 dagar vid oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus, vid 
planerad hemgång från sjukhus som ställs in och vid dödsfall. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för genomförandesamtal vid ny 
kund motsvarande 1 timme. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för utförd tid vid deltagande i 
SIP – samordnad individuell plan.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de nya villkoren ska gälla från och med den 1 juni 
2018. 
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Beslut i socialnämnden den 27 mars 2018, § 16 
1. Socialnämnden tillstyrkte äldrenämndens förslag till beslut om ändrade villkor i 

kundvalet hemtjänst, ledsagning och avlösning.  
2. Beslutet justerades omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Gunilla 
Grudevall Sten (L), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 

Protokollsanteckningar  
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Den aktuella ändringen är helt klart väl motiverad och där har Vänsterpartiet inget att 
invända. Vi vill dock nu, som i alla sammanhang där kundval är uppe för beslut, påpeka att 
vi generellt är motståndare till kundvalssystemet. Systemet innebär ett konstlat sätt att göra 
marknad av de samhälleligt finansierade välfärdstjänsterna och låta privata företag göra 
affär på det. När samhället själv driver verksamheten så finns andra drivkrafter än när 
privatägda, vinstdrivande företag, bedriver verksamheten. Det innebär inte att 
Vänsterpartiet är emot valfrihet, något som den moderatledda majoriteten ofta försöker 
påstå. I själva verket är vi för valfrihet, men då en reell valfrihet som har att göra med 
innehållet i tjänsterna som medborgaren får ta del av, inte ett val av om firma A eller firma 
B ska anlitas. Det senare är ju inte på något sätt en garanti varken för kvalitet eller att kunna 
välja det viktiga, innehållet.” 
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har funderingar kring så kallad bomtid, och att det inte finns med i 
förslaget. Däremot kan vi instämma i att underlaget är för litet för att kunna ta beslut om 
det idag, och avvaktar därmed angående just bomtid till beslutet som kommer senare. Vi 
vill också påminna om att socialdemokraterna inte var för beslutet om en enhetscheck när 
den infördes, utan var för en differentierad check. Det är inte rimligt med samma check för 
julafton som för en torsdagseftermiddag.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2017/1118 

Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

1) Kommunstyrelsen  
A. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

B. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

 
2) Kulturnämnden 

A. § 2 punkten B 14 utgår. 
B. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

C. § 2 punkt B15 (ny)  
D. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

 
3) Natur- och trafiknämnden 

A. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 
Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

 
Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på plats, samt kostnaderna för 
detta. 
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Ärende 
Förslaget är att kommunfullmäktige ska anta ett samlat styrdokument för utveckling av och 
konst i det offentliga rummet och tillgänglighet till den konst som finns i Nackas offentliga 
rum. Förslaget bygger på en sammanvägning av de två metoder som tillämpas idag, Konsten 
att skapa stad och Öppna konsten. Konsten att skapa stad har en starkare betoning på 
medskapande och användning av konst och kultur för att utveckla Nacka som geografiskt 
område. Kulturnämndens uppdrag i Öppna konsten om tillgänglighet och dokumentation 
om konst i det offentliga rummet blir att väsentligare när Nacka kommun utvecklas. Det 
föreslås därför att kommunstyrelsen ska ansvara för användning av konst och kultur i all 
utveckling av det geografiska området och när konst i övrigt ska tillkomma i det offentliga 
rummet eller i välfärdfastigheter som kommunen ansvarar för. Kulturnämnden föreslås få 
ett förstärkt uppdrag om dokumentation av och tillgänglighet till konst i kommunens 
offentliga rum, med beteckningen Öppna konsten. I detta ska ingå kommunens konstarkiv. 
Natur- och trafiknämnden föreslås få ett tydligt uppdrag för drift av konst i det offentliga 
rummet utomhus, vilket omfattar att nämndens kunskap på de områdena ska tas tillvara i 
planeringen av konst i det offentliga rummet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 79 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Förslag till program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Inventering Öppna Konsten 
Kulturnämndens beslut den 13 februari 2018, § 8 
Natur- och trafiknämndens beslut den 20 februari 2018, § 27 
Yttrande från natur- och trafiknämnden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 79 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

4) Kommunstyrelsen  
C. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 
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D. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

 
5) Kulturnämnden 

E. § 2 punkten B 14 utgår. 
F. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

G. § 2 punkt B15 (ny)  
H. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

 
6) Natur- och trafiknämnden 

B. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 
Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

 
Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på plats, samt kostnaderna för 
detta. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Christina 
Ståldal (NL) och Rolf Wasteson (V) att kulturnämnden ska ansvara för programmet för 
konst och kultur i offentlig miljö. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet hade velat att kommunen, innan beslut låtit remittera frågan till Statens 
konstråd, KRO och Konstfrämjandet för att för att få en vidare syn på ärendet. Vår egen 
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syn är vad gäller huvudmannafrågan att kulturnämnden ska vara huvudman, något som f.ö. 
även Natur- och trafiknämnden föreslagit.  
 
Konsten att skapa stad” ska ta fram allt från ”oaser i byggkaos” till permanenta konstverk. 
Man använder värdeorden öppenhet och mångfald. Det är en ambitiös ansats men som 
omvärderar den offentliga konstens egenvärde och dess roll i ett demokratiskt samhälle.  
  
På Nacka kommuns webbplats finns dokumentet ”Konceptlogik” som visar de mål och 
visioner man har med konstprogrammet. Bland målen finns ”ökade markpriser” och 
”högre bostadspriser”! I stället för att se till kommuninvånarnas bästa går man alltså 
byggaktörernas ärende och använder kommunala medel i syfte att bygga dyrare lägenheter. 
Det är en omvänd fördelningspolitik.  
  
Förutom den ekonomiska politik som ligger bakom förslaget vill vi att få in yttranden från 
sakkunniga. Kulturnämnden presenterades ingen utvärdering av "Konsten att skapa stads” 
hittills uppnådda resultat och kvalitet. Det är alltför lätt för politiker att blanda ihop 
konstnärliga uttryck med politiska mål.” 
 
Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kulturnämnden har beslutat att föra över kommunens konstpolitik till kommunstyrelsen. 
Det kan säkert finnas fördelar med det, men vi befarar att konstens syfte förvanskas. Från 
att vara en kulturyttring fristående från kommersiella intressen, ska konsten istället gå de 
kommersiellas ärenden. Detta gestaltas med all tydlighet i kommunstyrelsens formuleringar 
om konstens syfte. På Nacka.se läser vi att konsten ska användas för att skapa högre 
markpriser och högre bostadspriser. Detta är inte bara plumpt. Det går på tvärs mot vår 
gemensamma strävan att bygga ett hållbart samhälle utan segregation. 
 
Vi tror att kulturnämnden är en bättre förvaltare av kommunens konstpolitik.” 
 
- - - - - 
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§ 149 KFKS 2017/379 

Digitalisering för framtidens bostäder 
Motion den 20 april 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom kommunen inte enligt lag har 
möjlighet att påverka kvaliteten med avseende på digitalisering i de bostäder som byggs. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Ärendet 
Khashayar Farmanbar, Martin Hellströmer och Helena Westerling (S) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 24 april 2017 en motion med förslag om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram en digitaliseringsstrategi.  
 
För att en digitaliseringsstrategi ska leda till en konkret påverkan på kvaliteten med 
avseende på digitalisering i de bostäder som byggs i kommunen krävs i de allra flesta fall att 
kommunen reglerar digitaliseringsfrågorna i detaljplan eller i genomförandeavtal. Plan- och 
bygglagen (PBL) förbjuder dock, med vissa undantag, att kommunen ställer egna krav på 
byggnaders tekniska egenskaper, så kallade kommunala särkrav. De exempel på bostäders 
egenskaper som motionärerna vill se beskrivna i digitaliseringsstrategin utgör sådana 
egenskaper som omfattas av förbudet i PBL. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 63 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheterna Nacka och Nacka stad den 22 mars 2018 
Motion ”Digitalisering för framtidens bostäder” 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 24 april 2017 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 63 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom kommunen inte enligt lag har 
möjlighet att påverka kvaliteten med avseende på digitalisering i de bostäder som byggs. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslagen i motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbar yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2017/1166 

Dagvattenhantering vid Saltsjöbanans spårområde 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Ärendet utgår och kommer behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 4 juni 2018. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2017/1168 

Teknikkulvertar i centrala Nacka 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)   

Beslut 
Ärendet utgår och kommer behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 4 juni 2018. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2017/927 

Avtal för Skurubron 
Motion den 16 oktober 2017 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det är kommunens vilja att den 
nya Skurubron ska byggas snarast möjligt och att ett ifrågasättande av ingånget avtal skulle 
äventyra hela projektet. Eftersom vare sig nuvarande eller tidigare regeringar avsatt 
tillräckligt med pengar för en ny Skurubro fordras denna medfinansiering för att bron ska 
kunna byggas. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Christina Ståldal (NL) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 oktober 
2017 en motion med förslag om att kommunen ska omförhandla gällande avtal med 
Trafikverket om byggande av an ny Skurubro mot bakgrund av att de gamla 
förutsättningarna och villkoren inte längre gäller. Finansieringen ska i så hög grad som 
möjligt belasta Trafikverket som har till uppgift att finansiera broar och vägar.  
 
Det befintliga avtalet mellan Trafikverket och Nacka kommun har gjort det möjligt att 
tidigarelägga bygget av ny Skurubro. Avtalet bygger på att delar av kostnaden för projektet 
bekostas av avgifter från trafikanterna. Tidplanen har förskjutits men byggstart är planerad 
hösten 2018 och ny bro beräknas stå klar i slutet av 2021.  
 
Det är kommunens vilja att den nya Skurubron ska byggas snarast möjligt och att ett 
ifrågasättande av ingånget avtal skulle äventyra hela projektet. Eftersom vare sig nuvarande 
eller tidigare regeringar avsatt tillräckligt med pengar för en ny Skurubro fordras denna 
medfinansiering för att bron ska kunna byggas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 66 
Stadsledningskontoret tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 66 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det är kommunens vilja att den 
nya Skurubron ska byggas snarast möjligt och att ett ifrågasättande av ingånget avtal skulle 
äventyra hela projektet. Eftersom vare sig nuvarande eller tidigare regeringar avsatt 
tillräckligt med pengar för en ny Skurubro fordras denna medfinansiering för att bron ska 
kunna byggas. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”När avtalet skulle skrivas drev Socialdemokraterna linjen om att bron skulle finansieras 
gemensamt istället för med broavgifter, då det skapar en orättvisa för de boende på östra 
sidan om Skurubron och även alla Värmdöbor. Denna motion är en av många försök från 
oppositionen sedan dess att få till ett rimligare avtal. Samtidigt behövs den ökade 
kapaciteten då vi redan nu ser dagliga långa köer vid bron. Den nya bron innebär ökad 
trafiksäkerhet. Dessa faktorer sammantaget gör att en ny bro snarast behöver komma på 
plats, samtidigt vill vi att kommunen öppnar diskussionen om möjligheten till 
omförhandling med trafikverket, då trafikverket har redan försenat broprojektet och 
därmed i formell mening gjort avsteg från avtalet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
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”Vänsterpartiet har varit negativa till att bygga en ny Skurubro utifrån argumentet att det 
behövs högre trafikkapacitet. Det är inte hållbart att fortsätta att satsa på en utökad biltrafik 
utan istället är det kollektivtrafiken som ska gynnas och satsas på.  
 
Vänsterpartiet är definitivt för trängselskatter som ett medel att begränsa biltrafiken. Men 
om nu ändå en bro ska byggas här så är det inte rimligt att den betalas med broavgift, bron 
är ett statligt ansvar och bör i så fall betalas av staten.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet lämnade in en motion 2018-01-29  som också handlar om avtalet för 
Skurubron men som inte riskerar att försena bygget genom att riva upp själva avtalet. I vår 
motion lyfter vi det orimliga i att finansiera bron via en broavgift och vill att kommunen tar 
kontakt med Trafikverket och Värmdö kommun, för att tillsammans undersöka om det 
idag finns andra finansieringsmöjligheter för den nya Skurubron.  
Så här i efterhand när vi vet att den gamla Skurubron inte var i så dåligt skick som man lät 
påskina när beslutet om att medfinansiera den nya Skurubron togs, hade vi i Miljöpartiet 
inte röstat för avtalet. Om det ursprungliga beslutsunderlaget också hade tagit upp alla 
faktiska kostnader förknippade med broavgiften, hade vi inte heller röstat för att 
medfinansiera bron. Då hade vi hellre väntat tills staten byggde en ny bro på sin statliga väg 
gratis.” 
 
- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2018/KF_2018-01-29/25_Inkomna_motioner_och_Interpellationer/Motion_%C3%96versyn_av_finansieringen_f%C3%B6r_nya_Skurubron_MP.pdf


 
29 (87) 

 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 153 Dnr KFKS 2017/1038 

Kundvalssystem 
Motion den 11 november 2017 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då kundval är en av Nackas styrprinciper 
och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet är att ge 
kommuninvånarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 

Ärende 
I motionen föreslås att kundvalssystemet och begreppet kund ska avskaffas. Motionärerna 
anser att de demokratiska rättigheterna reduceras när medborgare ses som kunder, att 
systemet i sig har blivit kostnadsdrivande och har missgynnat människor som av olika skäl 
har svårt att ta reda på vad olika alternativ innebär.  
 
Kundval föddes i Nacka kommun under mitten av åttiotalet och har sedan dess utvecklats 
på olika områden till att numera omfatta nästan all individuellt riktad service inom förskola, 
utbildning, individ- och familjeomsorg samt äldreomsorg. Kundval är en av Nackas 
styrprinciper och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet 
är att ge medborgarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 
Genom tydliga och transparanta mätsystem har ytterst medborgarna makten över vilka som 
ska tillhandahålla välfärden. För att veta vilka verksamheter som erbjuder bra kvalitet 
fokuserar kommunen på att utveckla resultatuppföljning av verksamheterna – oavsett om 
de är privata, ideella eller kommunala. Genom att göra resultaten tillgängliga för 
medborgarna kan de själva se och avgöra vilka verksamheter som fungerar. Alla anordnare, 
privata som kommunala, konkurrerar därmed med varandra på lika villkor. Kundvalet 
skapar incitament för kvalitetsförbättringar och mångfald.  
 
Begreppet kund är centralt i den nuvarande kundvalsmodellen och tydliggör relationen 
mellan anordnare och medborgarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 82 
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Utdragsbestyrkande 

 

Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 82 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då kundval är en av Nackas styrprinciper 
och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet är att ge 
kommuninvånarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Sten (L) 
och Jan-Eric Jansson (KD) bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. I anteckningen 
instämde Mats Gerdau. 
 
”Nacka kommun införde tidigt kundval och har successivt byggt ut det för att möjliggöra 
val av skola, förskola, hemtjänst, äldreomsorg, kulturskola, mm, mm. Nackaborna har 
uppskattat detta och vill inte bli fråntagna den möjligheten, det har de visat, inte minst 
genom att ge allianspartierna en majoritet av rösterna i de kommunala valen sedan 1970-
talet. Kundvalet har dessutom raderat ut köer till offentlig service, genom att andra än 
kommunen har kunnat erbjuda platser, t.ex. inom musikskolan.  
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Vänsterpartiet är ett i grunden socialistiskt parti som tror på kollektiva lösningar i alla lägen 
och som ofta förespråkar offentlig drift och offentligt ägande. Och det är så klart att det är 
den grundläggande ideologin som slår igenom i denna motion. Vänsterpartiet vill inte ha 
valfrihet, och inte heller privata entreprenörer som driver t.ex. skolor eller äldreboenden. 
Utan det är i stället byråkrater och politiker som ska bestämma i vilken kommunal skola 
Kalle ska gå i eller på vilket kommunalt äldreboende som Agda ska bo. Alltså som det var 
på 1970-talet.  
 
I motionen framför man ogillandet av ordet ”kund”. Det är väl för att det är ett mer 
kommersiellt klingande ord. Vad partiet i stället vill ha för benämning framgår inte. Kanske 
”medborgare” eller kanske ”kamrat”?  
 
Nej, Vänsterpartiets politik, med återgång till det gamla, skulle både ta bort 
valmöjligheterna och leda till högre skatt. Det har ju V själva visat varje år i sin egen 
skuggbudget med en ständigt återkommande skattehöjning med 50 öre. På riksplanet vill 
man också höja en radda skatter som t.ex. skatten på arbete, fastighetsskatten och skatten 
på sparande, återinföra förmögenhetsskatten, gåvoskatten och arvsskatten.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan delar motionärens synpunkt att begreppet ”kund” är olämpligt för det mycket 
större och mer korrekta begreppet ”medborgare”. Det kan användas i vissa lämpliga 
sammanhang eftersom det innebär en för demokratin mycket viktig funktion med 
rättigheter, skyldigheter och delaktighet. Sedan finns det många fler begrepp som kan 
användas i de sammanhang som de passar. Ordet Kund passar utmärkt som 
företagsvokabulär men inte i kommunsammanhang.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2017/1035 

Kolloverksamhet för barn i Nacka 
Motion den 10 november 2017 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 
 

Ärende 
Motionärerna har i en motion föreslagit att det ska anordnas kolloverksamhet i Nacka 
kommun, att alla som söker ska kunna erbjudas plats och att kolloavgifterna ses över. 
Nacka kommun erbjuder idag kolloverksamhet för nackabor i Norrtälje och Filipstads 
kommun enligt taxa fastställd av kommunfullmäktige. Taxan är differentierad och innebär 
att avgiften sätts utifrån hushållets gemensamma inkomst. Utöver denna kolloverksamhet 
bedrivs daglägerverksamhet på Velamsund och helt kostnadsfria sommarlovsaktiviteter på 
olika platser i kommunen. Även föreningslivet ordnar olika läger och idrottsskolor.  
Kommunfullmäktige föreslås därför avslå motionen eftersom bedömningen är att barn och 
ungdomar i Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av 
kommunfullmäktige i samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för 
hushåll med lägre inkomster. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 83 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 april 2018 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 15 februari 2018 § 8 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 83 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 

Beslut i fritidsnämnden den 15 februari 2018, § 8 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår motionen, dels för att den kolloverksamhet och de dagläger 
som kommunen redan finansierar delvis uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen, dels för att bedömningen är att med kommunens beslutade differentierade taxa 
bedöms alla ha möjlighet att betala en egen deltagaravgift för kollo. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S) och Christina Ståldal (NL) 
bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2017/1174 

Snabbladdningsstationer i Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 
 

Ärende 
I motionen ”Snabbladdning ur ett hållbarhetsperspektiv” föreslår Sidney Holm och 
Lisskulla Zayane (MP) att kommunen tar fram en strategi för utbyggnad av 
snabbladdningsstationer över hela Nacka så att fler får möjlighet att snabbladda sina elbilar.  
 
Det ligger inte inom kommunens kompetensområde att vara huvudman för 
snabbladdnings-stationer för allmänt bruk. Däremot bör kommunen, på motsvarande sätt 
som för bilar som drivs med traditionella bränslen, i sin översiktliga fysiska planering ta 
med behovet av ställen där man kan ladda eldrivna fordon. Stadsledningskontoret bedömer 
att det uppdrag som natur- och trafiknämnden fick i beslutet om mål och budget 2018-
2020 om att ta initiativ till fler laddningsstolpar, omfattar att göra en övergripande 
sammanställning över var tillräcklig kapacitet för snabbladdning av elbilar finns i det 
befintliga elnätet och vad som behöver byggas ut för att erbjuda den kapaciteten till utvalda 
platser. Ett urval av huvudmän för befintliga etableringar som kan tänkas ha intresse av 
snabbladdningsstationer kan tillfrågas om sitt intresse för att anlägga och driva en sådan 
anläggning.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 84 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 84 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 

 
Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna krävde för två år sedan plan för elbilspool och laddningsstationer i 
Natur- och trafiknämnden. Alliansen valde då att hårdnackat motsätta sig dessa planer på 
att skapa förutsättning för grönare infrastruktur i Nacka. Det är rimligt att tiden äntligen 
hunnit ikapp alliansen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Tidigare var uppdraget till NTN bara att ta initiativ för fler laddstolpar. Nu ska uppdraget 
även innefatta strategiskt placerade anläggningar där man kan snabbladda elbilar runtom i 
Nacka. Eftersom man nu under beredningen av vår motion förtydligar det särskilda 
beslutet 38b från Alliansbudgeten, anser vi också motionen som bifallen.” 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2017/1042 

Skolornas lokalhyror 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det nuvarande systemet med internhyra ska avskaffas och ersättas 
med ett system där lokalerna är en fri nyttighet eller en fast andel av skolpengen avsätts till 
hyra. De vill att kommunstyrelsen ska utforma det nya systemet så att det kan införas 
snarast och senast år 2019. 
 
Kommunstyrelsen konstaterar att skollagens bestämmelser om att fristående skolor och 
kommunens egna skolor ska erhålla samma ersättning medför att de kommunala skolorna 
måste bära sina lokalkostnader och att det blir svårt att hantera hur ersättningen ska 
beräknas om hyreskostnader ska räknas utanför skolpengen eller som en fast del av den. 
Dessutom ger nuvarande system ett väsentligt incitament för skolor att använda lokaler så 
rationellt som möjligt. Förslaget är därför att förslagen i motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 16 april 2018 
Motion kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslogkommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till förslagen i motionen. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till andra punkten i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons yrkande. 
Kommunstyrelsen avslog Christina Ståldals yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Frågan om ett bättre och mer rättvist hyresuttag från skolorna är en fråga vi i MP har 
drivit väldigt länge, bl.a. via en motion 2012-03-12, ”Ett steg mot en rättvisare skola”. I 
andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får full 
kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i övrigt 
gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett stort 
ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta uppdrag 
borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna stödjer vänsterpartiets yrkande att nuvarande system med internhyra 
avskaffas och ersätts med ett system där en fast andel av skolpengen avsätts till hyra. Vi 
socialdemokrater tycker att Nackas nuvarande system med internhyror riskerar att 
missgynna elever i Nacka och påverkar likvärdigheten för eleverna.  Idag betalar exempelvis 

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2012/20120312/Inkomna_motioner_interpellationer/Forandring_av_skolpengen_MP.pdf
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Fisksätraskolan 41 % av sin skolcheck i hyra medans Ektorpsskola betalar 14 % av 
skolchecken till hyra. Det innebär att Fisksätraskolan får mindre pengar att använda till den 
pedagogiska verksamheten. Ett av argumenten för att använda sig av marknadshyror, vilket 
även stadsutvecklingskontoret lutar sig emot i sitt avslag, är att marknadshyror skapar 
incitament för skolorna att rationalisera sitt lokalanvändande. Men det resonemanget 
förklarar ändå inte hur likvärdigheten avseende pedagogiken påverkas för respektive elev 
men däremot visar det att skolor som ligger placerade i attraktiva bostadsområden, eller 
som i Fisksätraskolans fall med en havsutsikt, så måste rektorerna krympa lokalytan för att 
ha råd.  Om det här systemet ska kvarstå bör möjligen kostnaden för hyran, i procent per 
respektive barn, redovisas när föräldrarna gör sitt skolval. En perfekt konkurrens innebär 
att alla aktörer har perfekt information för att göra ett informativt beslut. Om vi ska ha 
marknadshyror och kundval så bör vi även tillgodose principen av att den som gör valet ska 
vara välinformerad. Det här bör gälla både kommunala skolor så väl som de kommersiella 
skolorna. Hyran är en tung kostnadspost för skolorna och äter en stor procent av barnens 
skolcheck och därför bör den kanske redovisas i samband med skolvalet.”  
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2018/1165 

Förslag om biltrafiken i Nacka  
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I sin motion föreslår Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) att Nacka ser över 
möjligheten att delta i den Europeiska Trafikantveckan och förslår även en bilfri dag i 
anslutning till denna. Enligt motionen kan förslagen leda till att invånarna i Nacka får 
uppleva staden på ett nytt sätt samtidigt som det kan bli en dag för att väcka både 
(efter)tanke och diskussion.  
 
Årligen genomförs aktiviteter för att främja hållbart resande. Det går att flytta delar av 
dessa aktiviteter till september för att uppmärksamma den Europeiska Trafikantveckan. 
Nya aktiviteter under veckan och samordning inför Trafikantveckan kan föras inom 
nätverket ResSmart. Trafikenhetens bedömning är en bilfri dag inte bör genomföras i 
Nacka i dagsläget. Främsta anledningen är att stadsstrukturen i Nacka inte bedöms vara 
lämplig för att kunna arrangera en bilfri dag på ett tillfredställande sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 86 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018, protokollsutdraget §54 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 28 februari 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 86 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 54 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det ska vara god framkomlighet oavsett trafikslag. Då behöver fler välja annat än bilen, 
och därför krävs prioriteringar av cykel och kollektivtrafik.  
 
Vi från liberalerna vet att god framkomlighet kräver ständigt arbete - Inte bara som ett 
enstaka jippo en vecka om året.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att utskottet valde att bifalla förslaget om att kommunen ska 
delta i den Europeiska Trafikantveckan. När det gäller beslutet att inte ha en bilfri dag i 
anslutning till denna, förstår vi inte riktigt resonemanget bakom ställningstagandet. Man 
motiverar avslaget med hänvisningen att ”det saknas den typ av stadsstruktur i Nacka som 
krävs för att kunna uppleva kontrasten”. Den bilfria dagen blir på samma sätt som ”Earth 
Hour” lite av vad man gör den till. Lika lite som det går att släcka ner hela Nacka under en 
timme går det idag att stänga av all biltrafik. Vi har byggt in oss i ett bilberoende och Nacka 
fungerar helt enkelt inte utan bilen idag. 
Vår tanke när vi skrev motionen var lite mer att stänga av ett lämpligt vägavsnitt, t.ex. 
Järlaledens sträckning förbi Kyrkviken. För att uppmärksamma den bilfria dagen skulle 
man kunna ha ett större event på platsen med t.ex. bondens marknad, cykelbytardag, 
uppträdanden m.m. Visa på hur trevligt det kan bli när man skapar nya mötesplatser för 
människor genom att skära ner lite på utrymmet för bilarna, men också visa på att det går. 
Dagens utveckling när vi slentrianmässigt fortsätter att bygga för fler bilar som ska samsas 
med fler människor på samma yta är ohållbar, både för vår närmiljö och för det globala 
klimatet. Klimatet kan inte vänta så omställningen mot ett hållbart samhälle måste börja 
NU.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi moderater vill minska utsläppen från bilarna, men det blir allt mer tydligt att de 
rödgröna partierna främst vill stoppa bilen i sig. Att stänga av gator, oavsett om det är 
tillfälliga symbolhandlingar som i denna motion eller permanenta avstängningar (t ex 
körfält på Stadsgårdsleden), är bara sätt att stoppa bilar och människor från att kunna ta sig 
till sina jobb. Vi ser tyvärr samma bilfientliga politik i de rödgröna partiernas nej till 
Österleden, miljözoner, avbrottet av bygget av Förbifart Stockholm etc. Vi är i stället 
teknikoptimister och vill satsa mer på renare bilar som släpper ut mindre avgaser. Då kan 
man kombinera människors framkomlighet med bättre miljö.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan stödjer motionen om en bilfri dag i Nacka även om det kan synas svårt. 
Stänger man av vissa vägavsnitt en dag kan det ge en nyttig uppfattning om hur en minskad 
biltrafik upplevs och bidra till minskad bilkörning.” 
 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2018/243 - 248 

Kraftledningsstråket, stadsbyggnadsprojekt med tre 
detaljplaner för bostäder och förskolor, Orminge 
Startpromemoria 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta startpromemoria för Kraftledningsstråket, Orminge. 
 

Ärende 
Nacka kommun har ingått ram- och genomförandeavtal med nätägarna i Stockholms 
Ström samt medfinansieringsavtal med Boo Energi avseende markförläggning av luftburna 
kraftledningar. Denna åtgärd innebär att kommunal mark frigörs för byggnation i attraktiva 
lägen i Orminge. Startpromemoria för Kraftledningsstråket innehåller tre kommande 
detaljplaner för bostäder och förskolor som möjliggörs genom markförläggningen av 
kraftledningarna.  
 
Projektets övergripande syfte är att bidra med bebyggelse utmed Ormingeringen och 
Skarpövägen, som en önskvärd utveckling i strävan mot ett utvidgat men samtidigt mer 
sammanhållet Orminge. Detaljplanerna Volten, Pylonen och Amperen föreslås möjliggöra 
för tre väl integrerade bostadsområden som är lätta att nå med buss, bil, cykel och till fots. 
Projektets mål är att skapa byggrätter för cirka 250 bostäder och cirka 160 förskoleplatser. 
Projektet omfattar tre detaljplaneområden på cirka 7,5 hektar längs Skarpövägen och 
Ormingeringen. 
 
Projektet förväntas som helhet generera ett ekonomiskt överskott till Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 55 
Tjänsteskrivelse från planenheten och exploateringsenheten Nacka den 23 mars 2018 
Startpromemoria för Kraftledningsstråket 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 55 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen beslutar att anta startpromemoria för Kraftledningsstråket, Orminge. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson 
(V) och Christina Ståldal (NL), att kommunstyrelsen beslutar följande. 
”Att markanvisning ska göras så att 50% av bostadsbeståndet utgörs av hyresrätter. Samt 
att kommunen i markanvisningsunderlag framför önskemål att byggnation företrädesvis ska 
ske i form av trähus.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”I kvarteret Volten så ser vi gärna att det tillkommer träd på den plats där kraftledningen 
går idag, som kompensation för den skog som tas ned då tomten bebyggs med bostäder.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att kraftledningsgatan nu kan bebyggas sedan kraftledningarna grävts ned. 
Dock har vi några synpunkter på hur där ska byggas. Först och främst så vill vi att de 
bostäder som byggs där är hyresbostäder, det finns knappt några sådana alls i Orminge 
idag. När vi nu har kommunal mark som ska bebyggas så har också kommunen större 
förutsättningar att styra utformningen av det som byggs. Därför är det viktigt att se till att 
det som byggs är ekologiskt hållbart. T ex så ska byggnaderna vara energisnåla, 
företrädesvis noll- eller plusenergihus, samt att byggnadsmaterialet är trä. Trähus medför att 
koldioxid binds istället för när det gäller betongkonstruktioner där stora mängder koldioxid 
släpps ut när betongen gjuts.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater anser att det behöver byggas fler hyresrätter för att väga upp obalans 
som råder inom kommunen när det gäller andelen hyresrätter i jämförelse med övriga 
upplåtelseformer. Detta är tre områden som kommunen råder över vad som ska byggas. Vi 
vill även se fler hus byggda i trä, och föreslår därför att kommunen inför markanvisningen 
framför sådana önskemål. När vi nu i tidigt skede lägger dessa förslag och framför våra 
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synpunkter är det för att vi ser det som viktigt att i det kommande arbetet med dessa planer 
finns med åtminstone vad delar av politiken ser som viktiga frågor att ta med.” 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2018/358 

Uppsägning av distributionsavtal samt förhandling om 
nytt markavtal för elledningar i kommunal mark med 
Nacka energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att säga upp gällande distributionsavtal med Nacka Energi AB 
enligt uppsägningshandling i bilaga 2 till tjänsteskrivelsen och ger i uppdrag till enheten för 
fastighetsförvaltning att inleda förhandling om nytt markavtal enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Ärende 
Sedan 10 april 1981 gäller ett så kallat distributionsavtal för elkraft mellan Nacka kommun 
och Nacka Energi AB. Avtalet reglerar bland annat ersättning för markupplåtelse, 
ledningsflytt samt drift av vägbelysning. Ett flertal villkor tillämpas inte alls längre, och 
andra behöver uppdateras i enlighet med gällande mallar. Innevarande avtalsperiod löper 
till och med den 31 december 2019, med ett års uppsägning och tio års förlängning. Ett 
nytt avtal föreslås gälla fram till år 2029, vilket sammanfaller med tidsperioden som Nacka 
Energi AB har nätkoncession enligt beslut från Energimarknadsinspektionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 83 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 16 april 2018 
Distributionsavtal 
Förslag till uppsägning 
Utkast markavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 83 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att säga upp gällande distributionsavtal med Nacka Energi AB 
enligt uppsägningshandling i bilaga 2 till tjänsteskrivelsen och ger i uppdrag till enheten för 



 
46 (87) 

 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

fastighetsförvaltning att inleda förhandling om nytt markavtal enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna oroar sig att detta avtal kan innebära fördyring för Nacka Energis 
viktiga verksamhet. Att alla hushåll och verksamhetslokaler ska ha el är en självklarhet. Den 
avgift som nätbolag tar av sina elnätskunder regleras av energimarknadsinspektionen som 
anger ett prisspann inom vilket bolaget måste hålla sig. Socialdemokraterna har alltid 
eftersträvat att den avgiften ska hållas i den nedre halvan av spannet. Samtidigt har Nacka 
Energi och dess elnätskunder fått kraftigt höjda avkastningskrav i senaste årens kommunala 
budget. Med tanke på att bolagets intäkt inte kan öka radikalt innebär ett nytt 
distributionsavtal med fördyringar att bolaget får sämre möjligheter att möta de stora 
inverteringarna för planerade kommande byggnationer. Det kan leda till att nätpriserna för 
kunderna ökar till mest tillåtna, avkastningarna inte kan ligga på denna nivå och att Nacka 
kommun måste göra stora investeringar framöver för att klara av nödvändig utbyggnad av 
elnätet.” 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2018/321 

Månadsbokslut mars 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2018. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på 68 miljoner kronor 
ligger resultatet 14 miljoner kronor över vad som beräknats i budgeten. Helårsprognosen 
visar ett resultat på 137 miljoner kronor, vilket innebär ett förväntat underskott på 36 
miljoner kronor jämfört med årsbudgeten på 173 miljoner kronor.  
 
De flesta nämnder visar för helåret ett resultat enligt budget eller visar på överskott. 
Kommunstyrelsen, arbets-och företagsnämnden och socialnämnden ser dock ut att gå med 
underskott, beroende på kostnader inom verksamheterna för fastighetsprocessen, fler 
flyktingfamiljer som söker ekonomiskt bistånd, kostnader för kvarvarande boendeplatser i 
samband med färre ensamkommande barn och unga samt två resurskrävande 
familjehemsplaceringar inom socialtjänsten. 
 
Kommunen har vid utgången av mars en låneskuld på 400 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 212 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 73 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2018 
Månadsbokslut mars 2018 för Nacka kommun. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 73 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2018. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2017/935 

Inrättande av en marksaneringsfond 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar att en ”marksaneringsfond” redovisas inom ramen för eget 
kapital i årsredovisningen för år 2017 och att avsättningen sker genom fullmäktiges beslut 
att fastställa årsredovisningen. 
  
2 Kommunstyrelsen delegerar till ekonomidirektören att besluta om att medel för 
marksanering får användas från avsatta medel. Denna beslutanderätt ska skrivas in i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har på kommunstyrelsens uppdrag utrett möjligheterna att inrätta en 
marksaneringsfond. Slutsatsen är att det mest optimala är att avsätta medel inom ramen för 
eget kapital för marksaneringskostnader. I bokslutet för 2017 föreslås därför att 100 
miljoner konor avsätts på detta sätt. Detta kommer att underlätta att marksaneringar kan 
genomföras. Det föreslås att ekonomidirektören ska besluta om att medel för marksanering 
får användas från avsatta medel.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 81 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 13 april 2018 
Alliansinitiativ av den 23 oktober 2017 
Kommunstyrelsens protokoll av den 23 oktober 2017 
Tjänsteskrivelse daterat 20 oktober 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 81 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1. Kommunstyrelsen noterar att en ”marksaneringsfond” redovisas inom ramen för eget 
kapital i årsredovisningen för år 2017 och att avsättningen sker genom fullmäktiges beslut 
att fastställa årsredovisningen. 
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2 Kommunstyrelsen delegerar till ekonomidirektören att besluta om att medel för 
marksanering får användas från avsatta medel. Denna beslutanderätt ska skrivas in i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet har tidigare lämnat in en motion om inrättandet av en miljösaneringsfond. Då 
argumenterade Alliansen mot en saneringsfond men vi tycker det är bra att man nu kommit 
på bättre tankar. Vi har sedan motionen först röstades ner återkommande lyft förslaget 
under sammanträden och i olika protokollsanteckningar. Därför är det extra glädjande att 
man nu väljer att återvinna tanken bakom Miljöpartiets motion i ett ”eget” förslag. Det 
finns många gamla föroreningar i Nacka som ingen vill kännas vid idag. Enligt dagens sätt 
att räkna skulle t.ex. delar av skolpengen gå till marksaneringskostnader istället för till 
lärare, om man bygger en skola på mark någon förorenat för 100 år sedan.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är bra om man kan vara överens i politiken om viktiga frågor, men det är lite väl 
magstarkt att miljöpartiet försöker ta åt sig äran av att skapa denna marksaneringsfond. Mp 
har tidigare föreslagit att småbåtsägare ska betala en avgift för att vid behov kunna sanera 
oljespill och färgrester från småbåtshamnar och båtuppläggningsplatser. Det är något helt 
annat än den marksaneringsfond vi inom Alliansen nu tagit initiativ till och dessutom 
skapar finansiering för. Det här är en fond för att kunna sanera kraftigt förorenade 
markområden, som det tyvärr finns alldeles för många av i Nacka. Vi avsätter 100 miljoner 
kronor av intäkter från en fastighetsförsäljning för att kunna åtgärda decenniers, ibland 
seklers, tillkortakommanden. Alliansen ser miljöproblem, tar dem på allvar, hittar lösningar 
och skapar möjligheter att åtgärda dem.” 
 
- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2015/KF_2015-12-14/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_om_milj%C3%B6saneringsfond_MP.pdf
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§ 162 Dnr KFKS 2018/313 

Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget styrdokument ”Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen”. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen ska minst årligen fastställa ”Bestämmelser för medelsförvaltningen”, där 
finansiella risklimiter fastställs. I ärendet föreslås förändringar inom skuldhanteringen för 
upplåning som överstiger 800 miljoner kronor, till exempel att en större andel lån får 
förfalla inom ett år, såväl ränteförfall som kapitalförfall. Förslaget läggs för att kommunen 
bättre ska möta marknaden. Räntebindningstiden föreslås höjas till 2-5 år för att möjliggöra 
för att räntor kan bindas på något längre löptider. För upplåning på certifikatmarknaden 
föreslås att max andel per kreditgivare tas bort då dessa lån upphandlas till lägsta pris.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 74 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, uppdaterad med förslag enl ovan 
Reglementet för medelsförvaltningen, fastställd av kommunfullmäktige 14 nov 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 74 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget styrdokument ”Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen”. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Äntligen blir detta ärende av. Socialdemokraterna har påpekat vikten av att kunna använda 
det gynnsamma marknadsläget då vi lånar till negativ ränta för att få mer rationell 
finansiering till investeringar. En senfärdig moderatledd majoritet vaknar först nu och har 
redan förlorat flera år av möjligheter till denna medelsförvaltning.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Bättre sent än aldrig, äntligen genomförs Miljöpartiets förslag från början av förra 
mandatperioden fullt ut.” 
 
- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2018/212 

Ny organisation Välfärd samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Välfärd samhällsservice ska delas in i affärsområden. 
Affärsområden indelas i verksamhetsområden. Chef för affärsområde är 
affärsområdeschef. Chef för verksamhetsområde är verksamhetschef. 
 
Följande affärsområden inrättas. 

• Affärsområde äldreomsorg med verksamhetsområden: 
o Nacka seniorcenter Älta 
o Nacka seniorcenter Sjötäppan 
o Nacka seniorcenter Sofiero 
o Nacka seniorcenter Talliden 
o Nacka seniorcenter Ektorp 
o Natt- och larmpatrull 

• Affärsområde omsorg och assistans med verksamhetsområden: 
o Personlig assistans 
o Gruppbostäder LSS 
o Daglig verksamhet LSS 
o Korttidsboende LSS 

• Affärsområde familj och arbete med verksamhetsområden: 
o Familj- och ungdomsverksamheten 
o Stöd och behandlingsverksamheten 
o Flykting och etableringsverksamheten 
o Arbetsmarknadsverksamheten 

• Affärsområde kultur och fritid med verksamhetsområden: 
o Kulturhuset Dieselverkstaden 
o Nacka musikskola 
o Fritidsgårdsverksamheten 
o Nackas kommunala bibliotek 
o Idrottsdriften 
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Utdragsbestyrkande 

 

  
Kommunstyrelsen beslutar därmed om föreslagna justeringar i sin instruktion och 
delegationsordning enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse, dock med 
följande kompletteringar. 
 

Avstängning, disciplinpåföljd, uppsägning eller 
avsked av personal inom enhet 
verksamhetsområde 

Verksamhetschef efter samråd 
med produktionsdirektör 
affärsområdeschef 

Återbesättningsprövning, dra in och förändra 
sysselsättningsgrad för personal inom enhet 
verksamhetsområde 

Verksamhetschef 

Besluta om lön för personal inom enhet 
verksamhetområde 

Verksamhetschef efter samråd 
med affärsområdeschef 

 
Det som idag kallas ”Välfärd samhällsservice verksamhetsstöd” byter namn till Stab – 
Välfärd samhällsservice.  
 
Arbets- och karriärverksamheten upphör. Istället inrättas en stabsverksamhet med 
benämningen Stab - kompetensförsörjning direkt underställd produktionsdirektören. Chef 
för Stab - kompetensförsörjning är stabschef. 
 
Den nya organisationen träder i kraft den 1 juni 2018. 
 
Förändringsarbetet inleds 1 juni och ska vara helt genomfört 31 december 2018. 
 

Ärende 
För att fortsatt leverera god kvalitet inom det ekonomiska utrymmet för Välfärd 
samhällsservice behöver produktionsområdet bättre förutsättningar för att utveckla nya 
tjänster och att samutnyttja resurser, både inom den egna organisationen och med andra 
aktörer i Nacka. Flera uppdrag/funktioner behöver samorganiseras och 
produktionsområdets ledning få möjlighet och utrymme att arbeta mer övergripande och 
strategiskt.  
 
Förslaget är därför ett antal förändringar som ska leda till att tydlighet, effektivitet, kvalitet 
och kontinuitet stärks på operativ nivå samtidigt som den strategiska och affärsmässiga 
förmågan stärks. Syftet med förslagen är att ge förutsättningar för en ledning anpassad för 
varje uppdrag och verksamhet.  
 
Välfärd samhällsservice föreslås delas in i fyra affärsområden med underliggande 
verksamhetsområden samt en gemensam stab och ett verksamhetsstöd i form av en 
verksamhet för kompetensförsörjning. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 april 2018 § 25 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Förslag till instruktion och delegationsordning för kommunstyrelsen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 april 2018 § 25 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Välfärd samhällsservice ska delas in i affärsområden. 
Affärsområden indelas i verksamhetsområden. Chef för affärsområde är 
affärsområdeschef. Chef för verksamhetsområde är verksamhetschef. 
 
Följande affärsområden inrättas. 

• Affärsområde äldreomsorg med verksamhetsområden: 
o Nacka seniorcenter Älta 
o Nacka seniorcenter Sjötäppan 
o Nacka seniorcenter Sofiero 
o Nacka seniorcenter Talliden 
o Nacka seniorcenter Ektorp 
o Natt- och larmpatrull 

• Affärsområde omsorg och assistans med verksamhetsområden: 
o Personlig assistans 
o Gruppbostäder LSS 
o Daglig verksamhet LSS 
o Korttidsboende LSS 

• Affärsområde familj och arbete med verksamhetsområden: 
o Familj- och ungdomsverksamheten 
o Stöd och behandlingsverksamheten 
o Flykting och etableringsverksamheten 
o Arbetsmarknadsverksamheten 

• Affärsområde kultur och fritid med verksamhetsområden: 
o Kulturhuset Dieselverkstaden 
o Nacka musikskola 
o Fritidsgårdsverksamheten 
o Nackas kommunala bibliotek 
o Idrottsdriften 
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Kommunstyrelsen beslutar därmed om föreslagna justeringar i sin instruktion och 
delegationsordning enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Det som idag kallas ”Välfärd samhällsservice verksamhetsstöd” byter namn till Stab – 
Välfärd samhällsservice.  
 
Arbets- och karriärverksamheten upphör. Istället inrättas en stabsverksamhet med 
benämningen Stab - kompetensförsörjning direkt underställd produktionsdirektören. Chef 
för Stab - kompetensförsörjning är stabschef. 
 
Den nya organisationen träder i kraft den 1 juni 2018. 
 
Förändringsarbetet inleds 1 juni och ska vara helt genomfört 31 december 2018. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag men att bilagda förslag till 
instruktion och delegationsordning ska kompletteras med följande. 
 

Avstängning, disciplinpåföljd, uppsägning eller 
avsked av personal inom enhet 
verksamhetsområde 

Verksamhetschef efter samråd 
med produktionsdirektör 
affärsområdeschef 

Återbesättningsprövning, dra in och förändra 
sysselsättningsgrad för personal inom enhet 
verksamhetsområde 

Verksamhetschef 

Besluta om lön för personal inom enhet 
verksamhetområde 

Verksamhetschef efter samråd 
med affärsområdeschef 

 
 
Maria Raner (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) och 
Christina Ståldal (NL) att begreppet ”Affärsområde” stryks och ersätts med något annat 
exempelvis ”Verksamhetsområde”. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
verksamhetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna tycker att den föreslagna omorganisationen ser rimlig ut och det finns 
logik i uppdelningen. Däremot är namnförslagen om ”affärsområde” inte vidare 
imponerande. Kommunen ska tjäna invånarnas intresse istället för att leka affär med 
välfärden. Begrepp som affärsområde eller liknande är därför inte passande för vår 
kommunala verksamhet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Grunden för förslaget till omorganisation är, så långt vi kan bedöma, rimlig. Vi har dock 
en invändning mot benämningen ”Affärsområde”. Nacka har i och för sig en tradition att 
leka affär med sin verksamhet och sin organisation men det är ett namn som inte rimmar 
väl med att kommunen sysslar med välfärdstjänster för medborgarna.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan delar synpunkten att ordet ”affärsområde” inte är en bra beteckning för de 
olika verksamhetsområdens inom äldreomsorgen. En bättre benämning vore kort och gott 
ordet ”verksamhetsområde”. Det är viktigt att vara tydlig med språket och i vilka 
sammanhang olika ord används så att semantiken är klar och att medborgarna inte blir 
förvirrade.”  
 
- - - - - 
  



 
57 (87) 

 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 164 Dnr KFKS 2018/264 

Prissättning av administrativa stödtjänster 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna ekonomiska principerna för administrativa 
stödtjänster avseende år 2019. 
 

Ärende 
Förslaget är att de principer som fastställdes inför budget 2014 för beräkning och 
fördelning av de gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår. Principerna innebär i 
korthet att kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning eller på antal anställda. 
Kostnaderna ska vara fastställda före att enheterna börjar arbetet med kommande års 
budget.  
 
Inför nämndernas arbete med mål och budget för åren 2019-2021 och internbudgeten för 
2019 är det viktigt att kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de 
administrativa stödtjänsterna. Hur priserna beräknas ska vara känt i god tid inför 
nämndernas beslut om mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och 
verksamheternas ska redovisa internbudget. Tidigare års principer har fungerat väl hos båda 
parter och därför föreslås principerna vara oförändrade. Under 2018 kommer en organisa-
tionsöversyn att ske vilket kan medföra förändringar. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 75 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 april 2018 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 75 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna ekonomiska principerna för administrativa 
stödtjänster avseende år 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2018/288 

Beslut om registrerades rättigheter och personuppgifts-
biträdesavtal med anledning av dataskyddsförordningen 
Reviderad delegationsordning 

Beslut 
Mot bakgrund av allmänna dataskyddsförordningen som börjar gälla den 25 maj i år 
beslutar kommunstyrelsen att delegera beslutanderätten till enhetschef/rektor/ 
verksamhetschef enligt följande. 
 

1. Beslut om den registrerades rättigheter i fråga om rättelse, radering, begränsning av 
behandling och överföring av personuppgifter till annan personuppgiftsansvarig 
(dataportabilitet). 

2. Beslut att ingå personuppgiftbiträdesavtal med personer utanför den kommunala 
organisationen som behandlar personuppgifter för kommunstyrelsens räkning. 

 
Ändringarna införs som ny punkt 10 och 11 i delegationsordningen. 
 

Ärende 
Den 25 maj i år ersätts personuppgiftslagen och personuppgiftsförordningen av 
dataskyddsförordningen (GDPR). Förordningen innebär vissa förändringar för de 
personuppgiftsansvariga som behandlar personuppgifter, däribland Nacka kommun. Den 
innebär även stärkta rättigheter för den enskilde (den registrerade) när det gäller personlig 
integritet. Reglerna i dataskyddsförordningen liknar reglerna i personuppgiftslagen men 
innehåller därutöver ett antal nyheter. De registrerades rättigheter har dessutom utökats, 
förstärkts och specificerats.  
 
En nyhet i förordningen är att några av de skyldigheter som tidigare har gällt för den 
personuppgiftsansvarige nu även gäller för personuppgiftsbiträden, det vill säga de som 
behandlar personuppgifter för kommunens räkning. Dataskyddsförordningen ställer krav 
på att det upprättas ett så kallat personuppgiftsbiträdesavtal när någon annan behandlar 
personuppgifter för kommunens räkning.  
 
Kommunstyrelsen föreslås nu delegera rätten att besluta om åtgärder kopplade till den 
registrerades rättigheter samt rätten att ingå personuppgiftsbiträdesavtal. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 17 april 2018 § 76 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
Nu gällande delegationsordning för kommunstyrelsen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 17 april 2018 § 76 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Mot bakgrund av allmänna dataskyddsförordningen som börjar gälla den 25 maj i år 
beslutar kommunstyrelsen att delegera beslutanderätten till enhetschef/rektor/ 
verksamhetschef enligt följande. 
 

1. Beslut om den registrerades rättigheter i fråga om rättelse, radering, begränsning av 
behandling och överföring av personuppgifter till annan personuppgiftsansvarig 
(dataportabilitet). 

2. Beslut att ingå personuppgiftbiträdesavtal med personer utanför den kommunala 
organisationen som behandlar personuppgifter för kommunstyrelsens räkning. 

 
Ändringarna införs som ny punkt 10 och 11 i delegationsordningen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”GDPR-anpassning av delegationen är nödvändig och bra. Socialdemokraterna tycker att 
det alltid finns risker med outsourcing av personuppgiftshantering. Vi påtalade detta även 
tidigare i samband med upphandlingen av IT-driftsleverantör. Då ville den moderatledda 
alliansen inte ta vår oro i akt och valde att i upphandlingsunderlaget inte ställa krav på att 
säker eller intern personhantering. Lyckligtvis valde våra kloka tjänstemän att införa säker 
personhantering som krav i den upphandlingen ändå. GDPR förtydligar behovet av att ha 
en säker och hållbar hantering av personuppgifter.” 
 
- - - - - 
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§ 166 Dnr KFKS 2018/267 

Dataskyddsombud för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen utser Lisa Härdmark som dataskyddsombud för kommunstyrelsen från 
och med den 25 maj 2018. 
 

Ärende 
Den 25 maj 2018 ersätts personuppgiftslagen (PUL) med dataskyddsförordningen1 
(GDPR). I samband med detta ersätts personuppgiftsombudets roll med ett dataskydds-
ombud. Varje nämnd i kommunen är en myndighet som enligt dataskyddsförordningen 
måste utse ett dataskyddsombud. Då Lisa Härdmark bedöms uppfylla de angivna kraven 
föreslås att kommunstyrelsen utser henne som dataskyddsombud från och med den 25 maj 
2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 77 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 77 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen utser Lisa Härdmark som dataskyddsombud för kommunstyrelsen från 
och med den 25 maj 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
  

                                                 
1 GDPR - General data protection regulation. 
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§ 167 Dnr KFKS 2018/306 

Uppdatering av Nacka kommuns näringslivsstrategi 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta den uppdaterade versionen av Nacka kommuns 
näringslivsstrategi.  
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har gett i uppdrag att samtliga styrdokument ska ses över för att 
åstadkomma en enhetlig uppbyggnad och tydliggöra att dokumenten utgår från Nacka 
kommuns styrmodell. Därför föreslås vissa uppdateringar i Nacka kommuns 
näringslivsstrategi för att ha en tydlig utgångpunkt i styrmodellen. 
 
Näringslivsstrategins fem strategiskt prioriterade områden är i förslaget oförändrade, men 
mindre justeringar och ändringar har gjorts. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 78 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2018 
Uppdaterad näringslivsstrategi 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 78 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta den uppdaterade versionen av Nacka kommuns 
näringslivsstrategi.  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) att på sida 2 i 
förslag till uppdaterad näringslivsstrategi, formulera om ”Utvecklar fler kundvalstjänster.” till 
”Utvecklar fler kundvalstjänster under förutsättningen att det inte är kostnadsdrivande för kommunen.” 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade på följande ändringar i förslag till uppdaterad näringslivsstrategi. 
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”Stryk punkt ”utvecklar fler kundvalstjänster”, ändra ”låter näringslivets kompetensbehov stå som 
grund för utvecklingen av arbetsförlagd utbildning och praktik” till ”låter näringslivets kompetensbehov 
vara en viktig aspekt för utvecklingen av arbetsförlagd utbildning och praktik”.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla 
arbetsutskottets förslag. 
Kommunstyrelsen avslog Khashayar Farmanbars yrkande. 
Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer på det stora hela i den uppdaterade näringslivsstrategin. Dock är 
det två saker där vi har invändningar.  
 
Det ena gäller det att kommunen ska främja innovation och entreprenörskap genom att 
utveckla fler kundvalstjänster. Dels är det inte en rimlig koppling, dels är Vänsterpartiet i 
stort emot att kommunen organiserar verksamheter för medborgarna genom kundval. 
 
Den andra invändningen gäller att kommunen låter näringslivets kompetensbehov stå som 
grund för utvecklingen av arbetsförlagd utbildning och praktik. Självklart är 
kompetensbehovet väsentligt i sammanhanget men det är också viktigt att här se till behov 
och önskemål som de som efterfrågar utbildningen och praktiken har. Eller hur var det nu 
med synen på individens förmåga till egna val?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Under de senaste fem åren har socialdemokraterna lyft fram behovet av samordning för 
innovationsrådgivning, mentorskap, finansiering, strategier för att få befintliga 
förutsättningar för småbolag att växa, samt en fiberstrategi så att alla bolag kan vara del av 
detta. Nu finns dessa med och det är bra, men frågan uppstår varför alliansen är så himla 
långsamma och släpar efter med viktiga beslut som borde ha tagits för fem år sedan, när 
socialdemokraterna föreslog det. De som förlorar på detta prestigespel är de driftiga 
entreprenörerna och Nackaborna genom en outnyttjad tillväxtpotential. Kundvalstjänster 
är ofta kostnadsdrivande och därför föreslog vi socialdemokrater att näringslivsstrategin 
skall motverka fler kundvalstjänster som är det. Nacka har inte råd med fler onödiga 
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utgifter samtidigt som våra barn trängs i för små förskolor och vi inte har råd med de 
idrottsanläggningar som vår nuvarande stad kräver och som vår framtida stad absolut 
kommer behöva.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet konstaterar att gröna näringar, hållbarhet eller lokala arbetstillfällen inte 
nämns över huvud taget i strategin.  Om vi hade haft en hållbarhetsdirektör med ett 
övergripande ansvar för kommunens klimat & miljöpolitik hade detta säkerligen inte 
missats. Med en välvillig tolkning av strategin kan detta ändå anses rymmas i den befintliga 
texten. Miljöpartiet anser dock att dessa frågor är så pass viktiga att de borde ha omnämnts 
istället för att bara hamnat mellan raderna.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan är positiv till huvuddelen i tjänsteskrivelsen. Vilken form av aktör som ska 
utföra välfärdstjänsterna borde enbart bero på skicklighet och kompetens. En viktig faktor 
som borde ha stått med i uppdateringen är behovet av verksamhetslokaler för småföretag 
till överkomliga kostnader eller hyror. Det behövs satsas på detta för att Nacka ska kunna 
erbjuda många fler nya småföretagare en verksamhet att leva på. Det behövs också mark 
för småföretag i olika delar i Nacka till kostnader som är överkomliga. Något som det idag 
är brist på. Nacka bygger stad har ambitiösa planer för erbjudande av verksamhetslokaler 
men dessa är ofta till mycket höga priser och många av de planerade ser heller inte ut att 
förverkligas. Planen var från början för storvulen och nu kommer verkligheten i fatt.  
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2018/287 

Tilldelning av upphandlingskontrakt i separata delar 
Yttrande till Konkurrensverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar inköpsenhetens förslag till svar till Konkurrensverket om 
skyldigheten enligt lagen om offentlig upphandling att motivera varför ett 
upphandlingskontrakt inte tilldelas i separata delar. 
 

Ärende 
Enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) ska en upphandlingsmyndighet motivera 
varför ett kontrakt i en upphandling inte kan tilldelas flera anbudsgivare, genom olika 
delkontrakt. Konkurrensverket har begärt en redogörelse för hur Nacka kommun har 
tillämpat regeln om denna motiveringsskyldighet vid kommunens tio senast avslutade 
upphandlingar över tröskelvärdena. Nacka kommun har i upphandlingsdokumentet för en 
(1) av dessa tio upphandlingar uttryckligen motiverat anledningen till att kontraktet inte 
delats upp. Skälen till varför ett kontrakt i det enskilda fallet inte har delats upp har dock 
beaktats under behovs- och marknadsanalysen i varje enskild upphandling. I det föreslagna 
yttrandet anges att kommunen framöver kommer att lämna samtliga motiveringar direkt i 
upphandlingsdokumentet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 80 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 28 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Skrivelse från Konkurrensverket den 12 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 april 2018 § 80 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar inköpsenhetens förslag till svar till Konkurrensverket om 
skyldigheten enligt lagen om offentlig upphandling att motivera varför ett 
upphandlingskontrakt inte tilldelas i separata delar. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 169 Dnr KFKS 2018/214 

Rekommendationer för hantering av översvämningsrisk 
från skyfall – Stöd i fysisk planering 
Yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över rekommendationer för hantering av 
översvämningsrisk från skyfall, till Länsstyrelsen i Stockholms län.  
 
Kommunstyrelsen fattar beslut om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått förslag till Rekommendationer för hantering av översvämningsrisk 
från skyfall – Stöd i fysisk planering, på remiss från Länsstyrelsen.  
 
De har uppmärksammat att det finns ett behov av en tydlig vägledning när det gäller risken 
för översvämning till följd av skyfall och på vilket sätt denna risk ska beaktas i den fysiska 
planeringen. Rekommendationerna ska ses som en vägledning till hur kommunen behöver 
ta sig an denna fråga på en övergripande nivå men också hur Länsstyrelsen rekommenderar 
att risken för översvämning till följd av skyfall konkret behöver hanteras i enskilda 
detaljplaner.  
 
I det förslagna yttrandet bedömer Nacka kommun att rekommendationerna kommer 
utgöra ett bra övergripande stöd som är i linje med kommunens strategi för dagvatten och 
påbörjade arbete om anpassning till framtida klimat. Därtill föreslås kommunen att lämna 
ett antal detaljerade synpunkter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 80 
Tjänsteskrivelse från Enheten för strategisk stadsutveckling den19 april 2018 
Förslag till yttrande, daterat 2018-04-12, Enheten för strategisk stadsutveckling 
Remissförslag ”Rekommendationer för hantering av översvämning till följd av skyfall – 
stöd i fysisk planering”, Länsstyrelserna i Stockholm och Västra Götaland 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 80 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över rekommendationer för hantering av 
översvämningsrisk från skyfall, till Länsstyrelsen i Stockholms län.  
 
Kommunstyrelsen fattar beslut om omedelbar justering. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 170 Dnr KFKS 2018/393 

Övertryckstältet vid Nacka IP 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
När fritidsnämnden beslutade att sätta upp ett övertryckstält på Nacka IP var avsikten att 
tältet skulle stå uppe under vintersäsongen och det bygglov som beviljades avsåg perioden 
november – mars årligen till och med år 2028. När planeringen för att ta ned tältet inför 
sommarsäsongen 2018 påbörjades stod det klart att det tar 2-3 veckor att ta ned det och 
motsvarande tid att sätta upp det, varje år, och att fotbollsplanen inte kan användas under 
de perioderna. Kostnaderna för att årligen ta ned och sätta upp det beräknas höja 
driftskostnaderna med cirka 1-2 miljoner kronor. Kommunen har nu fått bygglov för att ha 
tältet uppe året runt till och med mars 2025. Utgångspunkten för det fortsatta arbetet är att 
inom kort identifiera en annan plats i kommunen där tältet kan stå permanent under en 
längre tid och att övertryckstältet till dess står kvar året runt på Nacka IP. Nacka IP 
omfattas av planeringen av bildningskvarteret och idrottskvarteret, där det ingår att 
idrottsplatsen ska evakueras till dess nya idrottskvarteret är på plats. 
 
I detta ärende redovisar enheten för bygg och anläggning och enheten för fastighetsförvalt-
ning för- och nackdelar med de olika alternativen och de kostnadsberäkningar som har 
gjorts. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 84 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och enheten för bygg och anläggning 
den 17 april 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 84 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
I denna protokollsanteckning instämde även Hans Peters(C), Sidney Holm (MP) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L). 
 
” Det är viktigt att ha en tät och konstruktiv dialog med idrottsföreningarna som verkar på 
Järlahöjden för att underlätta för dem att bedriva sin uppskattade verksamhet. Vi anser att 
kommunen ska vara tillmötesgående med t ex tillfälliga läktare och cafévagnar och snabb i 
att underhålla befintliga anläggningar så att de kan nyttjas maximalt (exempelvis åtgärda 
gropar i konstgräsplanen på IP 2).” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna tycker att tältet ska tas ner under sommaren för att ge möjlighet till 
föreningen att bedriva bra verksamhet.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 171 Dnr KFKS 2017/1150 

Ökad framkomlighet på Skurubron vid incidenter 
Politikerinitiativ den 11 december 2017 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet eftersom det saknas plats för sådana 
uppsamlingsplatser som anges i förslaget och då Trafikverket inte tillämpar sådan lösning 
på den typ av väg som finns vid Skurubron.  
 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat.  
 

Ärende 
Hans Peters (C) har i ett politikerinitiativ av den 11 december 2017 föreslagit 
kommunstyrelsen att uppta diskussioner med Trafikverket om iordningsställande av 
uppsamlingsplatser vid Skurubron i Nacka, en på västra sidan om bron och en på östra 
sidan, i syfte att öka framkomligheten på bron vid trafikincidenter. Bedömningen är att det 
saknas utrymme att anlägga uppsamlingsplatser mellan bron och de avfartsramper som 
återfinns på ömse sidor om Skurusundet. På ramperna finns emellertid utrymme att ställa 
upp skadade eller havererade fordon. Den nya Skurubron kommer att byggas ut med tre 
körfält i vardera riktningen och det kommer att vara nära till avfarter på båda sidor om 
bron. Trafikverket har meddelat att uppsamlingsplatser enligt förslaget i initiativet inte 
tillämpas på den typ av väg som finns varken vid nuvarande eller blivande Skurubro varför 
kommunstyrelsen föreslås avslå förslaget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 67 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 mars 2018 
Politikerinitiativ  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 67 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet eftersom det saknas plats för sådana 
uppsamlingsplatser som anges i förslaget och då Trafikverket inte tillämpar sådan lösning 
på den typ av väg som finns vid Skurubron.  
 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Trafikverket har en tråkig inställning. Vi hoppas att denna funktion ska vara möjlig att 
åstadkomma när den nya Skurubron byggs.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
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Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 172 KFKS 2018/145 

Planering för kultur i Nacka stad 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att förslaget i politikerinitiativet ska prövas i den fortsatta 
planeringen av Mötesplats Nacka och inom ramen för pågående detaljplanering. 
 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ föreslås att ge berörda enheter i uppdrag att skapa lokaler för kultur i 
samband med planeringen av Mötesplats Nacka. 
 
Den detaljplan som tas fram inom projekt Mötesplats Nacka kommer att möjliggöra för 
cirka 35 000 kvadratmeter verksamheter. Planbestämmelserna kommer att utformas så att 
det inom delar av detta finns möjligheter till kulturverksamhet.  
 
Det finns inga beslut om finansiering av de satsningar som nämns i politikerinitiativet. 
Stadsbyggnadsprocessen kan inte utreda lokalisering av verksamheter innan de ekonomiska 
förutsättningarna för detta är klarlagda. Frågan om att möjliggöra för lokaler för kultur 
hanteras dock inom ramen för pågående detaljplanering.  
 
Därför föreslår kommunstyrelsen att förslaget i politikerinitiativet ska prövas i den fortsatta 
planeringen av Mötesplats Nacka samt inom ramen för pågående detaljplanering. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 87 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 17 april 2018 
Politikerinitiativ 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 87 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen beslutar att förslaget i politikerinitiativet ska prövas i den fortsatta 
planeringen av Mötesplats Nacka och inom ramen för pågående detaljplanering. 
 
Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 173 Dnr KFKS 2018/148 

Ishall i två plan i centrala Nacka 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att förslagen i initiativet inte föranleder fortsatta åtgärder, då det 
i det berörda stadsbyggnadsprojektet pågår en utredning kring möjlig ishallskapacitet.  
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås utredning för möjlighet att bygga ishallar i två plan. 
Ishallskapaciteten inom Järlahöjden är något som nu utreds inom stadsbyggnadsprojektet 
Idrottskvarteren. Projektet arbetar utefter direktivet att se om det går att skapa byggrätt för 
en eller två ishallar. Omfattningen ska utredas i projektet, där det bland annat studeras om 
det går att lägga två ishallar bredvid varandra. Att lägga hallarna ovanpå varandra är 
yteffektivt och kan skapa möjligheter till andra värden och intäkter området. Nackdelen 
med hallar i två våningar är att konstruktionen sannolikt blir mycket mer kostsam. Av den 
anledningen bör projektet fortsätta att utreda möjligheterna till två ishallar bredvid 
varandra, vilket ligger i linje med det pågående stadsbyggnadsprojektets mål. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 88 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 9 april 2018 
Politikerinitiativ 
Bilaga Nya ishallar Frölundaborg 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 maj 2018 § 88 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att förslagen i initiativet inte föranleder fortsatta åtgärder, då det 
i det berörda stadsbyggnadsprojektet pågår en utredning kring möjlig ishallskapacitet.  
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp.  
 
”Vi liberaler förslog att man skulle titta på möjligheten att bygga en ishall i två plan. Det 
sedan man först trott sig se svårigheter med två ishallar bredvid varandra på Järla höjden, 
då markytan är begränsad. 
Nu tror man sig hittat en lösning för två hallar invid varandra. Det var detta liberalerna ville 
säkerställa! 
Vi kommer nogsamt att följa att det blir av. Liberalerna gör Nacka bättre!” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är viktigt att ge idrottsföreningarna bättre förutsättningar, därför vill 
socialdemokraterna ta bort ett bostadskvarter i planen och istället öka ytan för idrott. Det 
skulle göra det möjligt att ha två ishallar, bibehålla två elvaspelarplaner, bygga en större 
simhall, samt den planerade bollhallen på Järlahöjden. Det är också viktigt att de nya 
idrottsytorna och anläggningarna finns på plats innan de gamla rivs. Alla barn och vuxna 
ska ha jämlika möjligheter till ett aktivt fritidsliv. Socialdemokraterna är förvånade över att 
en majoritet i kommunstyrelsen röstade för att minska ytorna för idrott när 
huvudinriktning för utvecklingen av Järlahöjden antogs. När vi blir fler behöver vi också 
fler idrottsytor och anläggningar.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”I likhet med vad vi moderater sagt tidigare så vill vi att man skapar ersättningslokaler för 
de befintliga idrottsanläggningarna på Järlahöjden när de nuvarande måste rivas för att ge 
plats åt bostäder och nya stadskvarter. Svaret på skrivelsen visar att det förefaller mer 
fördelaktigt och mindre riskfyllt att skapa två nya ishallar bredvid, i stället för ovanpå, 
varandra. Vi fortsätter planeringen med den inriktningen.” 
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Utdragsbestyrkande 

 

 
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Varje idé som skapar möjlighet för Nackaborna att motionera och hålla sig i rörelse är 
positiv. Risken att ytan för idrottsanläggningar minskar i centrala Nacka är stor när 
markpriset skjuter i höjden och många intressen kämpar om ytan. 
Att det blir dyrare att bygga två ishallar ovanpå varandra jämfört med att bygga dem 
bredvid varandra, diskvalificerar inte automatiskt idén. Det är värt en hel del att vi även när 
centrala Nacka har byggts ut, kan behålla de goda förhållanden för idrotten som vi av 
tradition har haft i kommunen.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
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Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 174 Dnr KFKS 2017/999 

Medborgarförslag om nattöppet café för ungdomar  

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom förslaget avser önskemål om 
caféverksamhet vilket inte faller inom kommunens ansvarsområde. Kommunstyrelsen 
noterar att det inom kommunen redan pågår ett brett arbete för att öka tryggheten för 
ungdomar.    
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att ett nattöppet café öppnas i centrala Nacka för att skapa 
trygghet bland ungdomar.  
 
Förslaget om att kommunen startar ett nattöppet café ligger inte inom kommunens 
ansvarsområde vilket följer av bestämmelserna i kommunallagen. Det finns inget hinder 
mot att privata aktörer driver café i enlighet med förslagsställarens önskemål men eftersom 
det inte bör ske i kommunal regi bör förslaget avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 140 
Ärendet bordlades för att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018 då 
kompletta handlingar i ärendet skulle finnas med. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 62 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom förslaget avser önskemål om 
caféverksamhet vilket inte faller inom kommunens ansvarsområde. Kommunstyrelsen 
noterar att det inom kommunen redan pågår ett brett arbete för att öka tryggheten för 
ungdomar.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
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Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Maria Raner (S) yrkade med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) och 
Christina Ståldal (NL) bifall till förslaget i medborgarförslaget. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ser gärna att någon privat intressent öppnar någon caféverksamhet eller liknande och 
som har generösa öppettider. När Nacka stad byggs ut kommer invånarantalet att öka och 
därmed ökar också underlaget för både restauranger och caféer mm som har öppet länge.” 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2017/1000 

Medborgarförslag om nattvakter runt lokala centrum   

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att möjligheten att sätta in väktare/ordningsvakter vid offentliga 
platser, under tidsbegränsade perioder, är en beslutad satsning som kommunstyrelsen 
beslutade om den 19 februari 2018 (så kallade trygghetspaketet). Medborgarförslaget anses 
härmed färdigbehandlat.   
 

Ärende 
Förslagsställarna föreslår att det sätts in fler nattvakter runt om i Nacka, speciellt kring 
Nacka forum, Björknäs centrum, Fisksätra centrum och Orminge centrum där många 
pendlar och byter bussar under nattid.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 19 februari 2018 om ett särskilt trygghetspaket. I 
trygghetspaketet ingår bland annat att väktare/ordningsvakter ska kunna sättas in vid 
offentliga platser under tidsbegränsade perioder. Samtliga åtgärder syftar till att öka 
tryggheten för nackaborna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 141 
Ärendet bordlades för att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018 då 
kompletta handlingar i ärendet skulle finnas med. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 63 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att möjligheten att sätta in väktare/ordningsvakter vid offentliga 
platser, under tidsbegränsade perioder, är en beslutad satsning som kommunstyrelsen 
beslutade om den 19 februari 2018 (så kallade trygghetspaketet). Medborgarförslaget anses 
härmed färdigbehandlat.   
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 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi noterar att socialdemokrater satsar tre gånger mer än den moderatledda Alliansen på 
ökad trygghet i vår skuggbudget. Det handlar bl.a. om akuta åtgärder som ordningsvakter 
som kan röra sig i otrygga områden i kommunen, förbättrad kameraövervakning och bättre 
belysning och uppsikt. Det innefattar också mer resurser till viktiga verksamheter som 
Polarna, Nattvandrarna och föräldragrupper som tar ett stort ansvar. Dessa verksamheter 
skulle få bättre resultat tillsammans med en av de åtgärder som i många kommuner visat sig 
ge väldigt bra effekt, nämligen fältassistenter som har ett myndighetsansvar.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 176 Dnr KFKS 2017/939 

Medborgarförslag om politik 
Medborgarförslag den 20 oktober 2017  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att medborgarförslagen har kommit in och konstaterar att 
medborgarförslagen inte föranleder vidare utredning. 
 

Ärende 
Nacka kommun har den 20 oktober 2017 tagit emot tre medborgarförslag från samma 
förslagsställare. Första förslaget handlar om att Nacka kommun ska skära ner kostnaderna 
för politiska sekreterare i samband med nästa skattehöjning. 
 
I det andra förslaget anser förslagsställaren att antalet anställda ökar samtidigt som 
kommunalskatten blir allt högre i Nacka kommun. Av den anledningen föreslås det att 
Nacka kommun borde med hjälp av ett revisionsbolag eller någon annan rationaliserare 
undersöka hur det skulle se ut om kommunen istället rationaliserar sina kostnader i likhet 
med de stora industriföretagen. Tanken är att pröva idén att Nacka kommun hade för 
avsikt att bli kommunernas motsvarighet till Ryanair. 
 
I det sista inkomna förslaget föreslås det att kommunstyrelseordföranden inte behöver vara 
kommunalråd. Enligt förslagsställaren kan följden vara att en ordförande blir kommunalråd 
på 1% eller mellan kommunstyrelsemötena aldrig vistas i kommunhuset.  
 
Det noteras att alla tre medborgarförslagen har kommit in och konstateras att 
medborgarförslaget inte föranleder vidare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2018 
Medborgarförslag 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan har i budgetförslaget för år 2018 föreslagit att ta bort funktionen 
kommunalrådssekreterare, vilket inte är samma sak som politisk sekreterare. Detta var inte 
var budgeterad av alliansen under valåret. Politisk sekreterarfunktion är inte detsamma som 
den hastigt inrättade funktionen kommunalrådssekreterare vilket Nackalistan anser kan 
sparas in på.”  
 
- - - - - 
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 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 177 Dnr KFKS 2018/266 

Ramar och förutsättningar för upphandling av Nacka 
Kreatörspool  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att Nacka kommun ska upphandla en kreatörspool 
”Nacka Kreatörspool” i form av ett dynamiskt inköpssystem i enlighet med denna 
tjänsteskrivelse.  
 

Ärende 
Kommunen har för närvarande inga egna avtal för konstnärer och andra kreatörer. Då 
behovet av dessa tjänster kommer öka i takt med att kommunen bygger Nacka stad och 
utvecklar hela Nacka behöver en upphandling genomföras. I upphandlingen föreslås att 
krav ställs på kompetens i form av utbildning och/eller tidigare relevant erfarenhet samt 
stabil ekonomi. Ingen utvärdering föreslås ske under själva grundupphandlingen då 
utvärdering i ett dynamiskt inköpssystem görs vid respektive upphandling. Utvärdering i 
dessa upphandlingar föreslås kunna ske antingen utifrån bästa förhållandet mellan pris och 
kvalitet eller pris. 
 
Längden på det dynamiska inköpssystemet föreslås vara femton år och start planeras till 1 
september 2018. Beräknat sammanlagt värde för det dynamiska inköpssystemet bedöms till 
mellan 1 - 5 % av de totala byggkostnaderna i utvecklingen av hela Nacka, vilket ger en 
uppskattad totalkostnad till och med år 2030 på mer än 1 miljard kronor. Denna siffra 
baseras på en uppskattning av vad kostnaderna kan komma att bli för de kommande åren 
och bygger inte på historiska belopp.  
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2018 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) att ärendet 
bordläggs. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till inköpsenhetens 
förslag. 
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 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons bordläggningsyrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 
Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet anser att informationen inte är helt tydlig hur upphandlingen är tänkt att 
fungera. Detta i kombination med bristen på tid att ta ställning till förslaget gör att vi 
krävde att ärendet skulle bordläggas. ” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 178 Dnr KFKS 2017/966 

Tilldelningsbeslut – Upphandling frukt och grönt 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av frukt och grönt 2018 till AB 
Skövde grönsakshus med organisationsnummer 556280-1034. 
 
Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen för inköpsenheten att ingå avtalet i enlighet 
med de villkor som följer av avtalet och upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart.   
 

Ärende 
Nacka kommun har genomfört en ramavtalsupphandling avseende färsk frukt och 
grönsaker. Upphandlingen har genomförts med tillämpning av öppet förfarande enligt 
lagen (2016:1145) om offentlig upphandling 6 kap. 2 §. I upphandlingen har fyra anbud 
inkommit. Nacka kommun har antagit det anbud som är ekonomiskt mest fördelaktigt 
utifrån tilldelningsgrunden bästa förhållande mellan pris och kvalitet.  
 
Efter kvalificeringsfasen gick tre (3) anbud vidare till utvärdering. Utvärderingskriterierna 
var pris, leveranssäkerhet och kvalitet. Pris skulle anges i form av en rabattsats på den så 
kallade Årstalistan. Mervärde för leveranssäkerhet och kvalitet kunde tillsammans ge 5% i 
påslag på den lämnade rabattsatsen. Den anbudsgivare med högst rabattsats i utvärderingen 
har det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet utifrån tilldelningsgrunden ”bästa 
förhållandet mellan pris och kvalitet”.  
 
Skövde grönsakshus  hade i sitt anbud lämnat 45% i rabatt på Årstalistan och hade efter 
utvärdering av tilldelningskriterierna den högsta rabattsatsen och därmed det mest 
ekonomiskt fördelaktiga anbudet och föreslås att tilldelas avtalet i upphandlingen. 
  
Ramavtalet börjar löpa från och med 2018-07-01 och löper därefter två (2) år med 
möjlighet till förlängning med två (2) år, dvs. sammanlagt högst fyra (4) år. 
 
Ramavtal med antagen anbudsgivare kan ingås tidigast efter att avtalsspärr enligt 20 kap. 10 
§ LOU har upphört, dvs. tidigast efter det att tio (10) kalenderdagar har passerat från det 
att tilldelningsbeslutet med tillhörande upphandlingsprotokoll har skickats till samtliga 
anbudsgivare.  
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 7 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Avtalsspärr föreligger i detta upphandlingsärende till och med måndag 2018-05-14. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 17 april 2018 
Utvärderingsprotokoll 
Upphandlingsdokument inklusive avtal 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 april 2018 § 26 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 17 april 2018 § 26 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen om upphandling av frukt 
och grönt inför tilldelningsbeslutet på kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 179 

Övriga frågor 

Redogörelse av undersökning om medborgares kännedom om utvecklingen 
av Nacka Stad efter förfrågan från Christina Ståldal den 19 februari 2018 

Anna Trygg, enhetschef för kommunikationsenheten lämnar följande redogörelse. 
I januari genomfördes en telefonundersökning för att få en bild av Nackabornas kännedom 
om och attityd till utvecklingen av Nacka stad 
Genomförande: 

• 1 000 telefonintervjuer under januari 
• 12 skarpa frågor  
• Representativt urval 
• Leverantör: Origo Group AB 

Undersökningen visade följande: 
Kännedom  

• 74 % känner till Nacka stad och att vi ska bygga 
• Många tror att vi ska bygga fler bostäder (20.000 – 50.000 bostäder)  
• Många tror att det är färre arbetsplatser än prognosen 

Attityd 
• 71% är positiva till Nacka stad 
• 15-20 % är negativa 
• 80% tror att de kommer drabbas negativt under genomförandefasen 

(framkomligheten) 
• Intresse 
• 70% önskar fortsatt information om Nacka stad 

 

Information om innebörden av ett dynamiskt inköpssystem 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att inköpsenheten, på kommunstyrelsens sammanträde den 4 
juni, ger mer information om innebörden av att upphandla Nacka Kreatörspool i form av 
dynamiskt inköpssystem. 
 

Status Näckenbadet 
Khashayar Farmanbar (S) önskar information om status för den nya simhallen som ska 
ersätta Näckenbadet i Saltsjöbaden.  
 
- - - - - 
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